
 

 

Zápis  

z prezentace "Vize 2021 - Budoucnost Hückelových vil" 

ze dne 09.09.2021 

Místo konání: budova MěÚ Nový Jičín, školící místnost, ul. Divadelní 1, 741 01 Nový Jičín 

______________________________________________________________________ 
 
Jmenný seznam přítomných hostů: 

Za představitele vedení města: Mgr. Ondřej Syrovátka, JUDr. Václav Dobrozemský 
 
Městský architekt: Martin Materna   
 
Zpracovatelka stavebně-historického průzkumu Hückelových vil: PhDr. Ľubica Mezerová 
 
Zpracovatelé architektonické studie Hückelových vil: Ing. arch. Milan Obenaus, Ing. arch. 
Ondřej Spusta 
 
Za NPÚ Ostrava: Ing. arch. Marie Bartošová, Mgr. Andrea Stanieková, Ing. Andrea 
Kožuszniková, Ing. Jiří Dudek 
 
Za Muzeum Novojičínska: Radek Polách – přednášející, Mgr. Aleš Knápek 
 
Za zaměstnance MěÚ Nový Jičín: Bc. Eva Slováčková, Ing. Kateřina Riedlová, Mgr. Pavel 
Hurta, Ing. Blanka Zagorská, Eva Friedecká, Ing. arch. Jitka Pospíšilová, Ing. Oldřiška 
Navrátilová, Ing. Simona Holčáková 
 
Za Státní okresní archiv Nový Jičín: Mgr. Pavel Šustala, Mgr. Lenka Chobotová 
 
Správce vil: Josef Indrák 
 

 
Po prezentaci "Vize 2021 - Budoucnost Hückelových vil" vedenou Radkem Poláchem dostali 

přítomní hosté prostor pro své postřehy a názory. 

 

PhDr. Ľubica Mezerová 

• poděkovala za promyšlenou vizi budoucnosti obou nemovitých kulturních 

památek a taktéž za studii nové podoby a využití vil zpracovanou architektonickou 

kanceláří Masparti, i když podle jejího názoru nekorespondovaly všechny zamýšlené 

úpravy s památkovou péčí. 

• Ľ. Mezerová se taktéž vyjádřila k možnému využití jedné z vil jako domova pro 

seniory a druhé jako galerie a místa setkávání občanů. Nepřipadá jí to vhodné, 

protože by se tyto dvě skupiny vzájemně rušily. 

• Dále PhDr. Ľ. Mezerová ocenila pozitivní aspekt přístupu města, které nečeká na 

rozhodnutí ohledně budoucnosti vil a byly započaty nezbytně nutné záchovné 

a konzervační práce již nyní; zároveň byla zřízena funkce správce obou budov, 

který zajišťuje zejm. jejich pravidelné větrání. 

  



 

 

Ing. arch. Milan Obenaus 

• uvedl, že vnitřní dispozice vil dovoluje jejich variabilní využití (tj. z hlavní chodby 

vstup do jednotlivých místností).  

• Co se týče parkování a přístupu techniky do areálu, navrhuje toto řešit mimo celý 

areál vil, lze technicky a organizačně řešit na ul. Revoluční.  

 

Mgr. Aleš Knápek  

• uvedl jako žádoucí propojit vily s lesoparkem Skalky a zároveň také s centrem 

města. 

• Současně navrhuje zprovoznit areál vil v co nejkratší době, tj. před samotnou 

rekonstrukcí vil a využívat jej jako městský park, než se najde adekvátní využití pro 

vily.  

• P. Knápkovi se naopak jeví využití vil pro sociální účely jako provozně složité. 

Navrhuje „otočit“ koncepci zpracovanou p. R. Polácha a to tak, že prvním krokem by 

mělo být zakonzervování vil. 

 

Pan R. Polách  

• navrhuje propojení všech čtyř Hückelových vil. 

 

Ing. arch. Ondřej Spusta 

• taktéž zdůraznil zachování parku u Hückelových vil bez vjezdu vozidel a celkově 

razí názor, co nejméně zasáhnout do současné podoby areálu vil.  

• Co se využití vil týká, upozornil na jisté omezení z důvodu absence schodiště do 

podkroví (vede jen do 1. NP).  

• Co se požárně technického řešení týká, lze vybudovat jen suchovody. 

 

Jakékoliv další připomínky a postřehy v souvislosti s budoucím využití vil a celého přilehlého 

areálu mohli zúčastnění zaslat do 17.09.2021 na e-mail ondrej.syrovatka@novyjicin.cz a 

mnjpolach@gmail.com. 

 
 

Nový Jičín 10.09.2021 

 
 
 
Zapsala: Simona Holčáková  
 
………………………………….……………   
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